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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:  26 de maig de 2009 
Horari:  18 hores 
Lloc:  sala de sessions de l’Ajuntament 
 
 
Hi assisteixen: 
Rafel Gili Sastre,    batle 
Maria del Mar Llaneras Pascual,    regidora 
Maria Antònia Sureda Martí,   regidora 
Bartomeu Gili Nadal,     regidor 
Magdalena Llull Ferrer,   regidora 
Maria Francesca Servera Pascual,   regidora 
Manuel Galán Massanet,   regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,   regidora 
Margalida Tous Ferrer,   regidora  
Francesc Lliteras Reche,   regidor 
Sebastián Carrió Ginard,   regidor  
Guillem Caldentey Crego,    regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza,   secretària 
 
No hi assisteix: 
Pere Obrador Alzina,     regidor 
 
  
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions dels dies 23 de desembre de 2008 i 
17 de març de 2009. 
2. Aprovació, si s’escau, de la Proposta de conveni de col·laboració entre la Conselleria 
d’Educació i Cultura del Govern de les Illes Balears i l’Ajuntament d’Artà per al 
funcionament del nou CEPA d’Artà. 
3. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificacions de crèdit per crèdit 
extraordinari.  
4. Aprovació, si s’escau, de l’acord d’adhesió de l’Ajuntament d’Artà al Conveni 
subscrit el 14 de maig de 2007 entre el Govern de les Illes Balears i la Fàbrica Nacional 
de Moneda i Timbre—Reial Casa de la Moneda per a la prestació de serveis de 
certificació de signatura electrònica. 
5. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 12 de maig de 2009, 
referent als nomenaments dels membres de les meses electorals de les eleccions al 
Parlament Europeu 2009. 
6. Aprovació, si s’escau, de la moció de l’Equip de Govern per declarar el 22 de febrer 
Dia Internacional de la Igualtat Salarial entre Homes i Dones. 
7. Aprovació, si s’escau, de la moció que presenta el grup Unió Independents d’Artà, 
relativa a donar suport al projecte de tren-tram que presenta la Conselleria de Mobilitat. 
8. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de març i abril de 
2009. 
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9. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions dels dies 23 de desembre de 
2008 i 17 de març de 2009 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial 
decret 2568/1986, de 28 de novembre, el Sr. Batle demana als membres de la corporació 
si algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions del dies 23 de desembre 
de 2008 i 17 de març de 2009, de les quals se n’ha expedit, prèviament, una còpia de 
l’esborrany a cada regidor per al seu coneixement, rectificació d’errades o possible 
formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que a l’acta de dia 17 de març de 2009, en el foli 
recto núm. 11, paràgraf núm. 11, a la línia núm. 36, manca la següent intervenció de la 
regidora d’Hisenda, Sra. Servera: 
 
“La Sra. Servera fa el compromís de fer una modificació de crèdit per dur a terme el 
Club de la Tercera Edat de la Colònia de Sant Pere.” 
 
La totalitat dels membres del Ple donen la seva conformitat a l’acta corresponent a dia 
23 de desembre de 2008. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que a l’acta de la sessió de 17 de març de 2009 troba 
a faltar una intervenció del Sr. Batle, quan diu al representant de PIMECO el següent: 
“gràcies per la vostra assistència i per les seves amenaces” i, per això, demana que es 
deixi damunt la taula. 
 
Després d’haver fet les correccions, i com que no hi ha més intervencions, els reunits 
acorden, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i dotze els assistents: 
 
1. Aprovar, per unanimitat, l’acta de la sessió del dia 23 de desembre de 2008. 
 
2. Aprovar, per 10 vots a favor (UM, PSOE i PP) i 2 vots en contra (UIA i EV-Esquerra 
d’Artà), l’acta de la sessió de dia 17 de març de 2009. 
 
A les 18.10 hores, el portaveu d’EV-Esquerra d’Artà, Sr. Caldentey, s’absenta de la 
sessió. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la Proposta de conveni de col·laboració entre la 
Conselleria d’Educació i Cultura del Govern de les Illes Balears i l’Ajuntament 
d’Artà per al funcionament del nou CEPA d’Artà 
 
La regidora d’Educació, Sra. Sureda, en relació a allò que va demanar la portaveu 
d’UIA a la Comissió Informativa, referent a la correcció del nom del centre, li diu que 
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no s’ha fet perquè el nom està ben posat. 
 
En relació a allò que va sol·licitar el portaveu del PP, sobre que seria millor avançar la 
pròrroga del conveni a finals de juny, els han tramès un esborrany amb la modificació 
sol·licitada, però que encara ho han d’estudiar els serveis jurídics. No obstant això, ho 
aprovaran amb aquesta modificació, perquè creu que donaran el vistiplau a aquesta 
modificació. 
 
A continuació, explica les clàusules del conveni que, copiades literalment, diuen: 
 
<<1. L’objecte d’aquest conveni és establir els termes de col·laboració entre la 
Conselleria d’Educació i Cultura i l’Ajuntament d’Artà per poder executar un programa 
conjunt d’actuació en matèria d’educació de persones adultes a l’àmbit territorial del 
municipi d’Artà, Capdepera i Son Servera, que abraci els ensenyaments formals i no 
formals regulats per la Conselleria d’Educació i Cultura. 
 
2. La Conselleria d’Educació i Cultura es compromet a: 
a) Crear un centre d’educació de persones adultes, la seu del qual s’ubicarà a l’IES 
Llorenç Garcias i Font, perquè s’atenguin les necessitats de formació de la població 
adulta del terme municipal d’Artà.  
b) Dotar l’esmentat centre de 9 professors del cos de mestres i/o secundària per tal que 
pugui atendre l’oferta educativa.  
 
3. L’Ajuntament d’Artà es compromet a: 
a) Aportar una persona per desenvolupar les tasques de consergeria dins l’horari en què 
es realitzin les activitats lectives de l’educació de persones adultes a l’IES Llorenç 
Garcias i Font. Aquesta persona ha d’assumir també la responsabilitat inherent de la 
vigilància del centre.  
b) Col·laborar econòmicament amb el pagament de les despeses derivades de neteja, 
calefacció i electricitat. Aquesta col·laboració s’ha de concretar amb la quantitat de 500 
€ mensuals durant els nou mesos de durada del curs acadèmic (d’octubre a juny, 
ambdós inclosos). 
 
4. Es crea una comissió de seguiment del conveni per concretar l’actuació del programa 
del curs, avaluar-ne l’aplicació i planificar el curs següent, així com seguir i 
desenvolupar el present conveni.  
 
La Comissió ha d’estar integrada per:  
a) El director general de Formació Professional i Aprenentatge Permanent, o la persona 
en qui delegui. 
 
b) El director del centre d’educació de persones adultes. 
 
c) El batle de l’Ajuntament d’Artà, o la persona en qui delegui. 
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d) Un representant designat per l’Ajuntament d’Artà d’entre el personal de l’Àrea 
d’Educació. 
 
5. Els logotips de la Conselleria d’Educació i Cultura i de l’Ajuntament d’Artà han de 
figurar en lloc preferent a qualsevol document destinat a donar publicitat al projecte, 
sense perjudici d’altres institucions o entitats que hi puguin col·laborar. 
 
6. Aquest Conveni ha de vigir des de l’1 de setembre de 2009 fins al dia 31 d’agost del 
2010 i s’entendrà prorrogat per al curs següent si cap de les parts no s’hi oposa 
formalment, abans de dia 30 de juny de 2010.>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que està a favor d’aquest conveni. Opina que és un 
projecte engrescador el fet de dur a terme l’aprenentatge de persones adultes. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, també manifesta la seva conformitat i diu que és una 
gran noticia. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar el Conveni de col·laboració entre la Conselleria d’Educació i Cultura del 
Govern de les Illes Balears i l’Ajuntament d’Artà per al funcionament del nou CEPA 
d’Artà. 
 
2. Facultar el batle per signar el conveni i els documents que siguin necessaris per 
acomplir aquest conveni. 
 
3. Trametre aquest acord a la Conselleria d’Educació i Cultura del Govern de les Illes 
Balears. 
  
 
3. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificacions de crèdit per crèdit 
extraordinari 
 
La regidora de Serveis Socials, Sanitat i Hisenda, Sra. Servera, explica l’expedient 
tramitat per a la modificació de crèdit que es proposa per un crèdit extraordinari, a 
finançar mitjançant la baixa del crèdit de diverses partides, per un import de 59.510 €. 
Informa que es va informar favorablement pels membres de la Comissió Informativa 
d’Hisenda. 
 
La Sr. Servera proposa aprovar l’expedient de modificació de crèdit 2/2009 per un 
crèdit extraordinari, vists els informes i les certificacions que figuren en l’expedient i 
tenint en compte, d’una banda, que les despeses proposades són necessàries i urgents, i 
que no poden perllongar-se fins al proper exercici sense perjudicar els interessos de la 
corporació; i, d’una altra banda, que la tramitació de l’expedient s’ajusta als preceptes 
legals vigents. 
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La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que s’abstendrà en la votació per coherència amb el 
vot en contra que va donar a l’aprovació del pressupost de la corporació. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que ell separa aquesta votació del vot que va donar 
quan es va aprovar el pressupost. Opina que les obres de repavimentació dels parcs 
infantils, l’adquisició d’un cotxe de la Policia Local i l’adquisició de la rentadora de la 
Residència, són despeses que s’han de fer. En allò que dubta és en la compra de 
màquines per a oficines. No obstant això, diu que hi votarà a favor. 
 
Els reunits acorden, per 10 vots a favor (UM, PSOE i PP) i 1 abstenció (UIA): 
 
1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdit número 2/2009, el qual queda redactat 
de la manera següent: 
 
- Crèdit extraordinari 
 
Funcional Econòmic Denominació Altes € 
4326 63340 Obres de repavimentació parcs infantils d’Artà  30.000,00 
2221 62400 Adquisició de vehicle de Policia 4.000,00 
4521 62320 Màquina netejadora del Poliesportiu 14.510,00 
3141 63341 Maquinària per a la Residència 8.000,00 
1211 63300 Compra de màquines d’oficina 3.000,00 

  TOTAL 59.510,00 
 
- L’import total anterior queda finançat amb el crèdit de les partides següents:  
 
Funcional Econòmic Denominació Baixes € 
5111 21000 Reparacions, manteniment i construcció  

d’infraestructures 
30.000,00 

2221 12000 Retribucions bàsiques de funcionaris  7.000,00 
4521 21200 Manteniment d’edificis i altres construccions 4.510,00 
4521 21300 Maquinària, instal·lacions i utillatge 10.000,00 
3141 13000 Personal laboral fix: retribucions bàsiques 8.000,00 

  TOTAL 59.510,00 
 
2. Exposar al públic aquest expedient per termini de quinze dies a efectes de 
reclamacions, mitjançant un anunci en el BOIB. 

 
 
4. Aprovació, si s’escau, de l’acord d’adhesió de l’Ajuntament d’Artà al Conveni 
subscrit el 14 de maig de 2007 entre el Govern de les Illes Balears i la Fàbrica 
Nacional de Moneda i Timbre—Reial Casa de la Moneda per a la prestació de 
serveis de certificació de signatura electrònica 
 
El regidor d’Interior, Turisme, Policia Local, Ràdio i Telecomunicacions, Sr. Gili, 
explica l’acord d’adhesió de l’Ajuntament d’Artà al Conveni subscrit el 14 de maig de 
2007 entre el Govern de les Illes Balears i la Fàbrica Nacional de Moneda i Timbre—
Reial Casa de la Moneda per a la prestació de serveis de certificació de signatura 
electrònica. Explica que, actualment, l’Ajuntament d’Artà està implantant una 
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plataforma de tramitació electrònica, en la qual és necessari que els ciutadans s’hi 
validin amb un certificat digital per realitzar determinats tràmits. Per possibilitar aquesta 
validació amb els certificats emesos per la Fàbrica Nacional de Moneda i Timbre, cal 
tenir signat un conveni amb aquesta entitat. Per facilitar l’accés a aquests serveis de 
comprovació dels certificats, el Govern de les Illes Balears ja té subscrit un conveni 
amb la FNMT, el qual possibilita que s’hi adhereixin altres administracions locals, tal 
com s’especifica en una addenda del conveni. 
  
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesta la seva conformitat. Diu que, amb l’arribada 
de la signatura digital, molts dels tràmits amb l’administració es podran fer des de la 
casa dels administrats. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat amb la moció. Diu que és 
la primera passa per als pagaments telemàtics, consultes de rebuts personals, etc. 
Finalment, demana que la resta de tràmits s’agilitin i així poder tenir prest una 
administració electrònica. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar l’acord d’adhesió de l’Ajuntament d’Artà al Conveni subscrit el 14 de maig 
de 2007 entre el Govern de les Illes Balears i la Fàbrica Nacional de Moneda i Timbre—
Reial Casa de la Moneda per a la prestació de serveis de certificació de signatura 
electrònica. 
 
2. Facultar el batle perquè signi l’acord d’adhesió i els documents que siguin necessaris 
per acomplir aquest conveni. 
 
3. Trametre aquest acord a la Direcció General de Tecnologia i Telecomunicacions del 
Govern de les Illes Balears. 
  
 
5.  Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 12 de maig de 
2009, referent als nomenaments dels membres de les meses electorals de les 
eleccions al Parlament Europeu 2009 
 
El batle explica que aquest acord consisteix en ratificar l’acord adoptat a la Junta de 
Govern Local de 12 de maig de 2009, que, copiat literalment, diu: 
 
<<7. Eleccions al Parlament Europeu 2009. Nomenaments dels membres de les meses 
electorals 
 
1. Als efectes establerts en els articles 27.5 i 101.2 de la Llei orgànica de règim electoral 
general vigent, han estat nomenats/ades per als càrrecs que s’indiquen els/les 
electors/ores que es relacionen a continuació: 
 
Districte Censal 01, Secció 001, Mesa A 
 
NOM        CÀRREC A LA MESA 
 
RIOS    VALIENTE  PALOMA   presidenta 
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JAUME CABRER JOSEP    1r vocal 
ESTEVA NIETO ALICIA   2n vocal 
RIERA MORAL DEL FRANCESCA   presidenta 1r suplent 
LLANERAS ROCA  ANTÒNIA   presidenta 2n suplent 
LORENZO LORENZO FRANCISCO   1r vocal 1r suplent 
CARRIÓ GARAU BARTOMEU   1r vocal 2n suplent 
SARD  SANSÓ FRANCISCO   2n vocal 1r suplent 
CASELLAS  GELABERT MARIA   2n vocal 2n suplent 
 
 
Districte Censal 01, Secció 001, Mesa B 
 
NOM        CÀRREC A LA MESA 
 
PLANISI ADROVER TERESA   presidenta 
FERRANDO APARICIO XAVIER   1r vocal 
BISBAL BONNÍN PEDRO DAMIÁN  2n vocal 
MAGRIÑA HARTMANN JUANA DE CHANTAL presidenta 1r suplent 
AYALA GENOVART GINES    president 2n suplent 
VICENS RIERA MARGARITA  1r vocal 1r suplent 
CALDENTEYCREGO MIGUEL ÁNGEL  1r vocal 2n suplent 
FERRER SILVA   RAMON   2n vocal 1r suplent 
FONT  RIERA MARGARITA  2n vocal 2n suplent 
 
 
Districte Censal 01, Secció 002, Mesa A 
 
NOM        CÀRREC A LA MESA 
 
DOMENGE  SUREDA PERE    president 
ALZAMORA RIERA CLIMENT   1r vocal 
CLADERA TOUS  CATERINA   2n vocal 
CASELLAS VIVES  MARIA   presidenta 1r suplent 
FEMENIAS ESTEVA MARIA   presidenta 2n suplent 
DANÚS FEMENIAS SEBASTIÁN   1r vocal 1r suplent 
FERRERA RUIZ  MARIA REYES  1r vocal 2n suplent 
AMORES VIDAL ISABEL   2n vocal 1r suplent 
DOMENECH COT  LUIS MANUEL  2n vocal 2n suplent 
 
 
Districte Censal 01, Secció 002, Mesa B 
 
NOM        CÀRREC A LA MESA 
 
GELABERT FLAQUER MARIA   presidenta 
GONZÁLEZ FERRER JOSEFINA   1r vocal 
LAVIÑA BELLIDO GLORIA   2n vocal 
MOYA GALMÉS CONRADO   president 1r suplent 
GARCIA EDO  CARLOS   president 2n suplent 
GARCES LLOBET ISABEL   1r vocal 1r suplent 
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GRANDA CAÑADAS MACARENA   1r vocal 2n suplent 
GINARD BALLESTER JOAN    2n vocal 1r suplent 
GINARD GINARD PEDRO   2n vocal 2n suplent 
 
 
Districte Censal 01, Secció 002, Mesa C 
 
NOM        CÀRREC A LA MESA 
 
ORELL DANÚS JOAN SEBASTIÀ  president 
PASTOR FEBRER JUAN    1r vocal 
SUREDA ESTELA MARGARITA  2n vocal 
VIVES  RIERA  ANTÒNIA   presidenta 1r suplent 
ORDINAS ROSA  MARGARITA  presidenta 2n suplent 
SANCHO VÍLCHEZ JUAN    1r vocal 1r suplent 
RIVERA GONZÁLEZ ANTONIO JOSÉ  1r vocal 2n suplent 
RODRÍGUEZ GARCIA MARIA ISABEL  2n vocal 1r suplent 
SUREDA PERELLÓ MARIA   2n vocal 2n suplent 
 
 
Districte Censal 02, Secció 001, Mesa A 
 
NOM        CÀRREC A LA MESA 
 
CASACUBERTA VALLIER FRANCESC XAVIER president 
FERRAGUT  CANET MARGARITA  1r vocal 
ESTEBAN  PERERA ELISABETH   2n vocal 
GALMÉS  NEBOT ANTÒNIA   presidenta 1r suplent 
JAUME  GIL  BARTOLOMÉ  president 2n suplent 
GRIMALT  MAS  MAGDALENA M.  1r vocal 1r suplent 
FORONDA  COCERA ANTONIO   1r vocal 2n suplent 
GIL   ALZAMORA MARIA   2n vocal 1r suplent 
ANDREU  TOUS  M. ANTÒNIA  2n vocal 2n suplent 
 
 
Districte Censal 02, Secció 001, Mesa B 
 
NOM        CÀRREC A LA MESA 
 
LONGAS LACASA MARÍA ÁNGELES  presidenta 
SANSÓ FLAQUER CATALINA   1r vocal 
MORA CAMARENA MARIA ISABEL  2n vocal 
LLANERAS ESTEVA CATALINA   presidenta 1r suplent 
TRIADO GARASA JORGE   president 2n suplent 
LADO  CAAMAÑO MARÍA INÉS   1r vocal 1r suplent 
RECHE JIMÉNEZ PEDRO ENRIQUE  1r vocal 2n suplent 
PERELLÓ TOUS  MARGARITA  2n vocal 1r suplent 
RODRÍGUEZ VICENS ANA MARÍA   2n vocal 2n suplent 
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Districte Censal 02, Secció 002, Mesa A 
 
NOM        CÀRREC A LA MESA 
 
AMORÓS MATAMOROS FRANCISCA    presidenta 
FERRIOL COLOMAR  GABRIEL    1r vocal 
ESTEVA LLITERAS  MARIA MAGDALENA  2n vocal 
JAUME JAUME  LORENZO    president 1r suplent 
AMORÓS MATAMOROS BÀRBARA    presidenta 2n suplent 
CARRIÓ MUNTANER  MARÍA ÁNGELES  1r vocal 1r suplent 
ALCOVER MESTRE  LLUCIÀ   1r vocal 2n suplent 
CURSACH SANSÓ  CATALINA   2n vocal 1r suplent 
ARTO  CAMARENA  VIRTUDES   2n vocal 2n suplent 
 
 
Districte Censal 02, Secció 002, Mesa B 
 
NOM        CÀRREC A LA MESA 
 
PIRIS  TORRES RAFAEL   president 
VIVES  GONZÁLEZ JUAN    1r vocal 
MESTRE GINARD MARÍA JUANA  2n vocal 
SERRA GELABERT MARIA ANTÒNIA  presidenta 1r suplent 
MARIA FERRER MARIA   presidenta 2n suplent 
WALZOC SAN JUAN TEODORO ANTONIO 1r vocal 1r suplent 
ROSSELLÓ PICÓ  JAIME    1r vocal 2n suplent 
QUILES PAYA  MARIA ISABEL  2n vocal 1r suplent 
VICENS GIL  FRANCISCO   2n vocal 2n suplent 
 
 
2. Ratificar aquest acord pel Ple de l’Ajuntament.>> 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 12 
de maig de 2009, referent als nomenaments dels membres de les meses electorals de les 
eleccions al Parlament Europeu 2009. 
  
 
6. Aprovació, si s’escau, de la moció de l’Equip de Govern per declarar el 22 de 
febrer Dia Internacional de la Igualtat Salarial entre Homes i Dones 
 
La regidora d’Hisenda, Sanitat i Serveis Socials, Sra. Servera, llegeix la moció, que, 
copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
El passat 3 de setembre el Parlament Europeu aprovà una resolució sobre la igualtat 
entre homes i dones en la qual, al punt 14, es demana a les institucions comunitàries i 
als estats membres que declarin el 22 de febrer Dia Internacional de la Igualtat Salarial 
entre Homes i Dones. 
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En aquesta resolució es reconeix que les diferències de retribució laboral són signe de la 
persistència de les disparitats tant qualitatives com quantitatives entre dones i homes. 
Així mateix, per generar creixement i fomentar l’economia social, és fonamental 
aprofitar plenament el significatiu potencial de les dones en el mercat laboral. 
 
Segons dades de l’informe EUROSTAT 99/2008, titulat “Les desigualtats de gènere, 
cada vegada més estretes a la UE”, que estudia les tendències del mercat de treball entre 
2000 i 2007, es posa de relleu que les dones europees estan millor formades que els 
homes, però que, no obstant això, la seva incorporació al mercat laboral és menor i 
pateixen una major precarietat laboral. 
 
No es tracta d’una situació aïllada, perquè aquesta discriminació està present a la vida 
de les dones de qualsevol lloc del món. De fet, la primera llei aprovada per la nova 
administració nord-americana aspira a l’equiparació salarial entre homes i dones. Es 
tracta d’una norma legal que ha vist la llum gràcies a la reivindicació de Lilly Ledbetter, 
una senyora de 70 anys ja jubilada que durant 19 anys rebé menys salari que els seus 
companys de treball pel simple fet de ser dona. 
 
Segons diversos estudis estadístics, una dona ha de treballar fins al 22 de febrer per 
percebre el mateix salari que un home durant un any natural, és a dir, podríem afirmar 
que, mentre que per a un home l’any laboral finalitza el 31 de desembre, per a una dona 
acaba el 22 de febrer, o el que és el mateix, les dones han de treballar molt més per 
guanyar el mateix que els homes que ocupen el mateix lloc de treball. És per aquest 
motiu que s’ha elegit aquesta data com a simbòlica per reivindicar la igualtat salarial 
entre homes i dones.  
 
Sent conscients de les dificultats econòmiques del moment, les quals, sense cap dubte, 
sempre afectaran els més dèbils i facilitaran les condicions propícies perquè aquesta 
bretxa segueixi creixent, ens pareix oportú que les institucions unim les nostres 
voluntats per lluitar contra una injustícia històrica que no hem de seguir permetent. 
 
Per tot això, l’Equip de Govern de l’Ajuntament d’Artà proposa al Ple que adopti els 
següents  
 
ACORDS 
 
1. Donar suport unànime a la proposta del Parlament Europeu de declarar el 22 de febrer 
Dia Internacional de la Igualtat Salarial entre Homes i Dones. 
 
2. Trametre aquest acord al Parlament Europeu.>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, manifesta la seva conformitat. Diu que s’hauria de 
començar a treballar efectivament sobre aquest tema, no només en la igualtat salarial. 
Diu que convendria que el Parlament Europeu fes una directiva en aquest sentit. 
  
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que votaran a favor de la moció. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Donar suport unànime a la proposta del Parlament Europeu de declarar el 22 de febrer 
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Dia Internacional de la Igualtat Salarial entre Homes i Dones. 
 
2. Trametre aquest acord al Parlament Europeu. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la moció que presenta el grup Unió Independents 
d’Artà, relativa a donar suport al projecte de tren-tram que presenta la 
Conselleria de Mobilitat 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que a la Comissió informativa varen dir que 
arribarien a un acord per aprovar la moció per unanimitat i, per això, s’ha refet aquesta 
moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. Atès que els signants de l’Acord per a l’estabilitat política i el futur sostenible de les 
Illes Balears es comprometeren, el mes de juliol de 2007, a garantir l’estabilitat política 
i un futur de progrés, d’avenços i de modernitat per a les Illes Balears, mitjançant uns 
nous governs a les Illes Balears i a Mallorca amb capacitat de gestió i sota els principis 
irrenunciables de la transparència i la major cura en la gestió econòmica i 
administrativa, sempre en l’exclusiva defensa dels interessos generals dels ciutadans 
d’aquest país. 
 
2. Atès que igualment es comprometeren en la formulació d’un creixement econòmic 
que aporti una prosperitat solidària i compartida, compatible amb la sostenibilitat 
territorial i la defensa del paisatge, el patrimoni natural i el medi ambient. 
 
3. Atès que, així mateix, coincidiren en la necessitat d’avançar en el reforçament de 
l’autogovern, de la pròpia identitat cultural des del respecte i la convivència en una 
societat cada vegada més diversa. 
 
4. Atès que, en el marc d’aquests principis, acordaren donar prioritat al transport públic 
amb el desplegament del ferrocarril fins a Alcúdia i Artà—Cala Rajada, a la viabilitat 
d’una línia per al Migjorn de Mallorca, als tramvies a l’aeroport, badia de Palma i les 
badies del nord de Mallorca, i a les iniciatives intermodals que també inclouen el bus. 
 
5. Atès que la Conselleria de Mobilitat ha anunciat que la seva aposta, amb el vistiplau 
dels informes tècnics, és passar el tren d’Artà per Manacor en superfície.  
 
6. Atès que l’aposta és per un tren-tram, un tren elèctric que dins els pobles i ciutats es 
comporta  com  un  tramvia, circula a menys de 50 km/h, té una alta capacitat de frenada 
i no necessita barreres de seguretat.  
 
7. Atès que els ciutadans del Llevant no som de segona i tenim dret a poder emprar el  
tren com a mitjà de transport públic, eficient i útil.   
 
Per tot això, presentam les següents 
 
PROPOSTES DE RESOLUCIÓ 
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1. Reclamar al Govern de les Illes Balears una política decidida i valenta en tema de 
xarxes ferroviàries. 
 
2. Encoratjar a començar, al més aviat possible, les obres que retornaran el tren al nostre 
municipi. 
 
3. Trametre aquests acords al Parlament de les Illes Balears i a la Conselleria de 
Mobilitat del Govern de les Illes Balears.>> 

 
El batle manifesta la conformitat de l’Equip de Govern amb aquesta moció, ja que s’han 
retirat els punts que no els agradaven 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, dóna les gràcies a la portaveu d’UIA per haver canviat 
la moció, però diu que avui no podran donar suport al projecte presentat per la 
Conselleria de Mobilitat. A continuació, introdueix una esmena, que consisteix en 
incloure un nou punt a la part dispositiva de la moció: 
 
“Demanar al Govern balear que respecti la sobirania municipal i els acords per majoria 
que adoptin els plenaris dels ajuntaments.” 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que no accepta aquesta esmena i que no la fa seva. 
Opina que el que ells volen és que aquesta legislatura vengui el tren a Artà i diu que, si 
s’hi inclou aquesta esmena, no arribarà el tren a Artà en aquesta legislatura. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, opina que la Conselleria de Mobilitat no respecta la 
sobirania municipal en relació als traçats. 
 
El batle diu que si li imposassin que el tren passàs pel carrer de Ciutat, s’hi oposaria. 
Opina que s’ha de respectar la sobirania dels plenaris. Diu que estan a favor del tren-
tram, del tren elèctric, i que volen que el tren arribi a Artà aquesta legislatura. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que ella no va contra la sobirania municipal. Diu que 
està d’acord amb la moció si es vota sense aquesta esmena.  
 
La regidora d’Hisenda, Sanitat i Serveis Socials, Sra. Servera, diu que està a favor de la 
sobirania municipal, però que també ha de prevaler l’interès general. 
 
El regidor d’Esports i Joventut, Sr. Galán, diu que hi ha molta gen que hi està a favor, el 
que passa és que només es manifesten els que hi estan en contra. 
 
A continuació, se sotmet a votació l’esmena presentada pel PP, la qual, per 2 vots a 
favor (PP) i 9 vots en contra (UM, PSOE i UIA), no s’aprova per manca de quòrum en 
la votació. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que ells també volen que el tren arribi a Artà i que, 
per això, votaran a favor de la moció. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
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1. Reclamar al Govern de les Illes Balears una política decidida i valenta en tema de 
xarxes ferroviàries. 
 
2. Encoratjar a començar, al més aviat possible, les obres que retornaran el tren al nostre 
municipi. 
 
3. Trametre aquests acords al Parlament de les Illes Balears i a la Conselleria de 
Mobilitat del Govern de les Illes Balears. 

 
 

8.  Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de març i abril 
de 2009 
 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de març i abril de 
2009. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
9. Precs i preguntes 
 
Seguidament, s’informa que UIA ha presentat un escrit de preguntes, el qual es llegeix a 
continuació. 
  
PREGUNTES 
 
1. Teatre 
 
1.1. A l’anterior Ple de 31 de març ens varen dir que la demanda per les irregularitats de 
les obres del Teatre s’havia de presentar “demà o demà passat”. Quan s’ha presentat 
aquest contenciós?  
 
Resposta: Encara no s’ha presentat. 
 
1.2. Per què s’ha torbat tant en presentar-se?  
 
Resposta: Perquè la volem presentar molt ben presentada, volem anar segurs que es 
presenta bé, ja que ens han dit que, si es presenta malament, no admetran a tràmit la 
demanda. 
 
1.3. S’ha reunit des del darrer Ple el Sr. Batle amb els responsables de la UTE? 
 
Resposta: No. 
 
1.4. Per què no s’han produït aquestes reunions?  
 
Resposta: Perquè no ho he trobat convenient. 
 
1.5. A la Sentència 112/2009 del Jutjat del Contenciós Administratiu núm. 1 s’ordena a 
l’Ajuntament “retrotreure les actuacions fins el moment posterior a la prova de català 
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realitzada per la senyora Planells i revisar d’ofici, abans de continuar el procés selectiu, 
l’acte administratiu consistent en la convocatòria per a la provisió mitjançant concurs de 
la plaça de funcionari de carrera amb la denominació gerent de teatre, per si és o no 
competent la dita administració per a la selecció d’aquest gerent”. Quines són les 
actuacions que pensa realitzar l’Ajuntament en acompliment de la sentència?  
 
Resposta: Sol·licitar la revisió al Consell Consultiu. 
 
1.6. Hi hagué cap informe desfavorable del tècnic per a l’aprovació de la plantilla de 
personal?  
 
Resposta: No. 
 
1.7. Apareixia la plaça de gerent de teatre a la plantilla de personal?  
 
Resposta: En el pressupost actual, no. 
 
1.8. I en el pressupost en què es va aprovar la plantilla amb la plaça de gerent?  
 
Resposta: Sí. 
 
2. Economia 
 
2.1. Quina és la data de la factura més antiga que l’Ajuntament ha de pagar encara?  
 
Resposta: 29 de febrer de 2008. 
 
2.2. Quin és el seu import?  
 
Resposta: 61.709,74 €. 
 
2.3. A quin termini cobren els creditors de l’Ajuntament?  
 
Resposta: A 6 mesos. 
 
2.4. A data de 31 de desembre de 2008, quina era la quantitat que es devia a proveïdors? 
 
Resposta: 1.712.416,81 €. 
 
2.5. A data de 15 de maig de 2009, quina és aquesta quantitat?  
 
Resposta: Encara no se sap. 
 
2.6. Es pensen acollir a la iniciativa del Govern estatal per pagar els proveïdors d’abans 
d’1 de gener de 2009?  
 
Resposta: Sí, ja s’ha iniciat el procediment previst al RDL 5/2009. 
 
2.7. Per què?  
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Resposta: Per poder liquidar tot el pendent de pagament de l’exercici de 2008 i part de 
2009. 
 
3. Educació 
 
3.1. Quina és la quantitat que l’Orquestra Oasis va aportar a l’Ajuntament per becar 
infants amb estudis musicals?  
 
Resposta: Seran 4.150 €, però encara no s’ha fet el traspàs de la Fundació del Teatre a 
l’Ajuntament. 
 
3.2. Com pensen fer la distribució d’aquestes beques?  
  
Resposta: Els tècnics estan estudiant la millor manera perquè és per al curs 2009-2010. 
 
4. Interior 
 
4.1. Quines són les tasques que han realitzat les sis persones contractades mitjançant el 
SOIB? A la Brigada, al Punt verd, al centre de dia. 
 
Resposta: Oficial 2a: Brigada i Punt Verd: 4 peons per a la Brigada i al Punt Verd; i 1 
auxiliar de clínica per al Centre de Dia. 
 
4.2. Ens poden proporcionar un relació de quines han estat aquestes tasques 
encomanades per l’Equip de Govern? 
 
Resposta: Són les pròpies de la Brigada. 
 
4.3. En el cas de la Colònia de Sant Pere, sabem que la persona destinada allà tenia 
encomanat agranar... No s’ocupa d’això mateix, de la neteja dels carrers, l’empresa 
concessionària? 
 
Resposta: No té res a veure, netegen altres llocs. 
 
4.4. Per què no se li encomanaren altres tasques?  
 
Resposta: No s’ha trobat oportú. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, després d’haver fet les correccions, i com que no hi ha més intervencions, 
els reunits acorden, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i dotze els 
assistents: 
1.1. Aprovar, per unanimitat, l’acta de la sessió del dia 23 de desembre de 2008. 
1.2. Aprovar, per 10 vots a favor (UM, PSOE i PP) i 2 vots en contra (UIA i EV-
Esquerra d’Artà), l’acta de la sessió de dia 17 de març de 2009. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Aprovar el Conveni de col·laboració entre la Conselleria d’Educació i Cultura del 
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Govern de les Illes Balears i l’Ajuntament d’Artà per al funcionament del nou CEPA 
d’Artà. 
2.2. Facultar el batle per signar el conveni i els documents que siguin necessaris per 
acomplir aquest conveni. 
2.3. Trametre aquest acord a la Conselleria d’Educació i Cultura del Govern de les Illes 
Balears. 
 
3. Acordar, per 10 vots a favor (UM, PSOE i PP) i 1 abstenció (UIA): 
3.1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdit número 2/2009, el qual queda redactat 
de la manera següent: 
- Crèdit extraordinari 
Funcional Econòmic Denominació Altes € 
4326 63340 Obres de repavimentació parcs infantils d’Artà  30.000,00 
2221 62400 Adquisició de vehicle de Policia 4.000,00 
4521 62320 Màquina netejadora del Poliesportiu 14.510,00 
3141 63341 Maquinària per a la Residència 8.000,00 
1211 63300 Compra de màquines d’oficina 3.000,00 

  TOTAL 59.510,00 
- L’import total anterior queda finançat amb el crèdit de les partides següents:  
Funcional Econòmic Denominació Baixes € 
5111 21000 Reparacions, manteniment i construcció  

d’infraestructures 
30.000,00 

2221 12000 Retribucions bàsiques de funcionaris  7.000,00 
4521 21200 Manteniment d’edificis i altres construccions 4.510,00 
4521 21300 Maquinària, instal·lacions i utillatge 10.000,00 
3141 13000 Personal laboral fix: retribucions bàsiques 8.000,00 

  TOTAL 59.510,00 
2. Exposar al públic aquest expedient per termini de quinze dies a efectes de 
reclamacions, mitjançant un anunci en el BOIB. 
 
4. Acordar, per unanimitat: 
4.1. Aprovar l’acord d’adhesió de l’Ajuntament d’Artà al Conveni subscrit el 14 de 
maig de 2007 entre el Govern de les Illes Balears i la Fàbrica Nacional de Moneda i 
Timbre—Reial Casa de la Moneda per a la prestació de serveis de certificació de 
signatura electrònica. 
4.2. Facultar el batle perquè signi l’acord d’adhesió i els documents que siguin 
necessaris per acomplir aquest conveni. 
4.3. Trametre aquest acord a la Direcció General de Tecnologia i Telecomunicacions del 
Govern de les Illes Balears. 
 
5. Acordar, per unanimitat, ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 12 de maig 
de 2009, referent als nomenaments dels membres de les meses electorals de les 
eleccions al Parlament Europeu 2009. 
  
6. Acordar, per unanimitat: 
6.1. Donar suport unànime a la proposta del Parlament Europeu de declarar el 22 de 
febrer Dia Internacional de la Igualtat Salarial entre Homes i Dones. 
6.2. Trametre aquest acord al Parlament Europeu. 
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7. Acordar, per unanimitat: 
7.1. Reclamar al Govern de les Illes Balears una política decidida i valenta en tema de 
xarxes ferroviàries. 
7.2. Encoratjar a començar, al més aviat possible, les obres que retornaran el tren al 
nostre municipi. 
7.3. Trametre aquests acords al Parlament de les Illes Balears i a la Conselleria de 
Mobilitat del Govern de les Illes Balears. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària Vist i plau  
 El batle  
 


